



# الجمعية البرلمانية الآسيوية الاجتماع الثاني للمجلس التنفيذي باكو، أذربيجان



20 – 24 شباط/ فبراير 2024

## جدول الأعمال التفصيلي

### (1) إقرار جدول الأعمال

يطلب من المشاركين النظر في البنود المدرجة في مشروع جدول الأعمال واعتماده.

### (2) انتخاب أعضاء المكتب

يرأس الاجتماع رئيس الوفد/ ممثل رئيس الجمعية البرلمانية الآسيوية (أي تركيا). يطلب من المشاركين التطوع لمنصب نائب الرئيس ومقرر الاجتماع.

### (3) تقرير رئيس الاجتماع الأول للمجلس التنفيذي

سيقدم/ستقدم رئيس/ة الاجتماع تقريره/ها.

### (4) تقرير الأمين العام للجمعية البرلمانية الآسيوية

سيقدم الأمين العام تقريراً عن أنشطة اللجان الدائمة بالإضافة الى فريق العمل المعني بالوثائق التنظيمية.

### (5) النظر في مشاريع قرارات اللجان الدائمة:

يرجى من الوفود إيلاء الاهتمام لآخر التطورات المتعلقة بمشاريع قرارات اللجان الدائمة التالية. يرجى ملاحظة أنه لا يسمح إلا بإدخال تصويبات طفيفة أو مطبعية على مشاريع القرارات في اجتماع المجلس التنفيذي (على سبيل المثال، APA/Decision/2016/01). وسيتم النظر في إدخال تعديلات رئيسية على هذه الوثائق خلال اجتماعات اللجنة الدائمة.

#### ● اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون الاقتصادية والتنمية المستدامة:

وافق الاجتماع الأول للمجلس التنفيذي على 7 مشاريع قرارات. والمجلس التنفيذي الثاني مدعو إلى استعراض هذه الوثائق والحصول على الموافقة عليها في الجلسة العامة الـ14.



● اللجنة الدائمة للموازنة والتخطيط:

وافق المجلس التنفيذي الأول على الدفع المتساوي كنموذج للاشتراكات المقررة. يُطلب من الأمانة العامة للجمعية البرلمانية الآسيوية إعداد تقديرات موازنتها للعام 2024.

● اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون الاجتماعية والثقافية:

وافق المجلس التنفيذي الأول على 12 مشروع قرار قدمتها هذه اللجنة الدائمة. تم النظر في مشروع القرار المتعلق بـ "لجنة المرأة" في إطار البند 8 من جدول أعمال المجلس التنفيذي وأحيل إلى الاجتماع المقبل للجنة الدائمة لمواصلة النظر فيه.

● اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون السياسية:

وافق المجلس التنفيذي الأول على قرار اللجنة الدائمة بشأن مشروع القرار الوحيد بشأن "دعم البرلمانات الآسيوية الثابت للشعب الفلسطيني" وقرر إنشاء "لجنة فلسطين". ان المجلس التنفيذي الثاني مدعو إلى الحصول على تأييد الجلسة العامة الـ 14 في هذا الصدد.

(6) إقرار ترشيحات نواب الرئيس للعام 2024:

في اجتماع المجلس التنفيذي الأول في أنطاليا، تركيا، رشحت برلمانات جمهورية العراق ودولة قطر وروسيا الاتحادية لمنصب نائب رئيس الجمعية البرلمانية الآسيوية ورئيس اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون السياسية والموازنة والتخطيط والشؤون الاجتماعية والثقافية للعام 2024. رشحت مملكة البحرين لمنصب نائب رئيس الجمعية البرلمانية الآسيوية ورئيس اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون الاقتصادية والتنمية المستدامة للفترة 2024-2025.

(7) النظر في مشروع جدول أعمال الجلسة العامة الـ 14 للجمعية البرلمانية الآسيوية واعتماده:

من المقرر النظر في مشروع جدول أعمال الجلسة العامة الـ 14 للجمعية البرلمانية الآسيوية الذي اقترحتة الأمانة العامة للجمعية البرلمانية الآسيوية واعتماده.

(8) ما يستجد من أعمال.

(9) الجلسة الختامية.



# Asian Parliamentary Assembly



## 2<sup>nd</sup> Executive Council Meeting

Baku, Azerbaijan  
20-24 February 2024



## Annotated Agenda

### 1. Adoption of the Agenda:

Participants are requested to consider the items included in the draft Agenda and adopt it.

### 2. Election of the Bureau:

The Head of Delegation /Representative of the APA President (i.e. Türkiye) chairs the meeting. Delegations are requested to volunteer for two positions of Vice Chair and Rapporteur of the meeting.

### 3. Report of the by Chairperson of the First Executive Council Meeting:

The Chair will present his/her report.

### 4. Remarks by APA Secretary General:

Secretary General present his remarks on the activities of Standing Committees as well as Working Group on Statutory Documents.

### 5. Consideration of Draft Resolutions of Standing Committees:

Delegations are requested to pay attention to the latest developments on the draft resolutions of the following Standing Committees. Kindly note that only minor or typographical corrections to draft resolutions are allowed in the Executive Council meeting (e.g., APA/Decision/2016/01). Major amendments to such documents will be considered during the standing committee meetings.

- **SC on Economic and Sustainable Development:**

The First Executive Council Meeting approved 7 Draft Resolutions. The 2nd EC is called upon to review these documents and seek endorsement at the 14<sup>th</sup> Plenary.

- **SC on Budget and Planning:**

The First Executive Council has approved equal payment as the model of assessed contribution. The APA Secretariat is requested to prepare its budget estimate for 2024.

- **SC on Social and Cultural Affairs:**

The First Executive Council has approved 12 draft resolutions tabled by this Standing Committee. The draft resolution on the "Commission on Women" was considered under the item 8 on the EC Agenda and has been forwarded to the next meeting of the Standing Committee for further consideration.

- **SC on Political Affairs:**

The first Executive Council approved the decision of the SC on the only draft resolution on "Asian Parliaments' Unwavering Support for the Palestinian People" and decided to establish the "Committee on Palestine." The 2nd EC is called upon to seek endorsement of the 14<sup>th</sup> plenary in this regard.

## 6. Confirmation of Nominations of Vice Presidents for 2024:

At the First Executive Council Meeting in Antalya, Türkiye, the Parliaments of Iraq, Qatar and Russian Federation, nominated for APA Vice- Presidency and the Chair of the SC on Political Affairs, Budget and Planning and Social and Cultural Affairs for 2024. Bahrain nominated for APA Vice- Presidency and the Chair of the Standing Committees on Economic and Sustainable Development for 2024 - 2025.

## 7. Consideration and Adoption of Draft Agenda of 14<sup>th</sup> APA Plenary:

The draft agenda of the 14<sup>th</sup> APA Plenary Proposed by the APA Secretariat is to be considered and adopted.

## 8. Any other matters

## 9. Closing